
 

 

 

 

Engesvang Vandværk_ Generalforsamling, mandag d. 28. marts - 2022 
 
 
Formanden for bestyrelsen, Niels Henrik bød velkommen til generalforsamlingen, der efter 
forskrifterne var blevet indkaldt til i Ikast Avis. 
 
Tilstede var bestyrelsen. 
Formand, Niels Henrik Jensen 
Kasser, Mikael Rosenbeck 
Medlem, Frank Nielsen 
Medlem: Martin Skotte 
Medlem: Søren Staal Larsen 
 
Derudover deltog Bruno Kjær Hedegaard og Otto Akselsen samt et antal interesserede borgere fra 
forsyningsområdet.  
 
Dagsordnen: 
1: Valg af dirigent.  
2: Bestyrelsens beretning. 
3: Revideret regnskab. 
4: Budget for 2022. 
5: Indkomne forslag. 
6: Valg af medlemmer til bestyrelsen. 
7: Valg af revisor. 
8: Eventuelt. 
 
 
Første punkt på dagsordenen var valg af diregent. Bestyrelsen foreslog Otto Akselsen, der 
enstemmig modtog valget. 
Andet punkt var bestyrelsens beretning ved Niels Henrik: 
 

Bestyrelsens beretning juli-december 2021 
 
Denne beretning dækker tiden fra sidste generalforsamling, 17. juni 2021 til årsskiftet 21/22.   
 
I den sidste halvdel af 2021 har vandværket haft travlt med at tilslutte nye boliger til 
ledningsnettet. 24 nye rækkehuse i Engesvang Bypark og 22 ny rækkehuse i Birkehaven. 
Derudover er der tilsluttet yderligere 9 nye enkelt huse i perioden.    
 
Arbejdet med at etablere nødforbindelse mellem Engesvang og Bordings ledningsnet var planlagt 
gennemført i 2021, men blev udskudt til starten af 2022 pga. vejrforholdene.    
 
Arbejdet med at teste byens vandmålere er i gang. De første målere bliver skiftet i disse dage for 
at blive sendt til kontrol og igennem året er det hensigten løbende at skifte målere, så vi til sidst 
har været hele vejen rundt. 
 



 

 

Vi har været forskånet for større uheld i perioden (7-9-13). Ingen større brud og vandværket har 
kørt uden driftstop.  
 
I 2021 havde Engesvang Vandværk 979 betalende forbrugere, der tilsammen brugte 115.957m3.  
 
I 2021 tabte Engesvang Vandværk 8,3% af det udpumpede vand. En reduktion af vandtabet på 
15% i forhold 2020. Reduktionen er formentligt effekten af ledningsrenoveringen på Dahlsvej i 
2020 samt reparation af enkelt lækager rundt omkring i ledningsnettet.    
 
8,3 % spild er større end landsgennemsnittet men mindre end det har været i mange år i 
Engesvang. Vi ønsker at holde vandspildet i skak, og vi vil meget gerne reducere det yderligere. 
Derfor er det hensigten at fortsætte den løbende renovering af ledningsnettet. Arbejdet består 
fortsat af:  
 

1. ”oprydning” af ledningsnettet ved ensretning af vandstrømmene og indføring af 
sektionsmålere. På den måde får vi et bedre overblik over ledningsnettet, hvilket gør det 
løbende arbejde med at spore lækage væsentligt lettere. 

 
2. Systematisk renovering af ledningsnettet. I 2022 er det hensigten at renovere 

ledningsnettet på Skovvej. 
   
Bestyrelsen takker for et god tid siden sidste generalforsamling og vi ser frem til et godt 2022 med 
gode projekter og forbedringer af vandværkets drift. 
 
Beretningen gav anledning til enkelte opklarende spørgsmål og kommentar fra de fremmødte 
borgere, som bestyrelsen svarede på. Beretningen blev derefter godkendt uden forbehold.  
 
3.  punkt på dagsordnen var gennemgangen af revideret regnskabet ved Mikael. 
 
På samme måde om beretningen gav regnskabet anledning til enkelte opklarende spørgsmål og 
kommentar fra de fremmødte borgere, som blev besvaret af bestyrelsen, primært Mikael. 
Derefter blev regnskabet godkendt uden bemærkninger.  
 
Punkt 4:Budget for 2022 
Mikael fremlagde budgettet for 2022. 
 
Budgettet afspejlede, at 2022 bliver et projekt år, hvor de økonomiske midler fra 2021 regnskabet 
skal omsættes til at sikre kvaliteten og driften af brønde og rørledninger inden for 
forsyningsområdet. Budgettet gav ikke anledning til kritik, men enkelte opklarende spørgsmål, der 
blev besvaret. 
 
Punkt 5: Indkomne forslag. 
Der var ingen nye ændringer til vedtægterne, men ændringer fra forrige generalforsamling skulle 
godkendes. Det drejede sig om hvorvidt medlemmer af Vandværkets bestyrelse skal være 
bosiddende i forsyningsområdet frem for som hidtil også at skulle have sit navn på et skøde i 
forsyningsområdet. En praksis der f.eks. udelukker lejere og samlevende fra at kunne indgå i 
bestyrelsen. Niels Henrik fremlagde bestyrelsens bevæggrunde til ændringerne og reglerne for 
hvordan generalforsamlingen godkender ændringerne. Ændringen blev vedtaget uden forbehold 
af bestyrelsen og de fremmødte deltagere.  



 

 

 
Punkt 6: Valg af medlemmer, der var på valg. 
Niels Henrik stillede op til genvalg som formand og Frank som medlem. De blev begge genvalgt 
uden modkandidater. 
 
Punkt 7: Valg af revisor. 
Efter indstilling fra bestyrelsen blev den nuværende revisor genvalgt uden modkandidater. 
 
Punkt 8, Eventuelt. 
Endelig var der løs snak og og spørgsmål/svar mellem de fremmødte og bestyrelsen om Engesvang 
og vandværketes historie og positive udvikling. Der blev budt kaffe og kage. 
 
Endelig rundede Otto Akselsen generalforsamlingen af og takke for god ro og orden samt takkede 
de fremmødte for de stillede spørgsmål og bestyrelsen for svar. Otto fik en flaske gin betalt af 
vandværket, ca. 300,- som tak for indsatsen. 
 


